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EGYESÜLETI ÉLET

2019. május 1-tõl fõtitkárként Elmer
Tamás okleveles erdõmérnök vette át
az Országos Erdészeti Egyesület Tit-
kárságának irányítását és ezzel a min-
dennapi mûködést jelentõ sokszínû fe-
ladattömeg koordinálását. Az azóta
eltelt sûrû hónapok után most nyílt rá
alkalom, hogy ennek kapcsán egy ki-
csit beszélgessünk. 

– Nem újdonság számodra a jelenkori
Egyesületünk magas fordulatszámon pör-
gõ munkája, hiszen – ha szabad így fo-
galmaznom – „belülrõl jössz”. Már koráb-
ban is az OEE munkatársa voltál, az
Erdei Vándortábor gyors beindítása után
a program projektfelelõseként te irányí-
tottad az Egyesület egyik legnagyobb je-
lenkori társadalmi küldetését. Mégis arra
kérlek, hogy röviden összefoglalva mu-
tasd be a téged nem ismerõ Olvasóknak a
szakmai és egyesületi életutad legfonto-
sabb állomásait.

– Sopronban 2012-ben végeztem okle-
veles erdõmérnökként. Ezt követõen rö-
vid ideig Németországban erdõtervezõi fe-
ladatokat láttam el, majd 2013-tól a
Vidékfejlesztési Minisztériumba kerültem.
Eleinte a nemzeti parkokkal, majd 2014
õszétõl már a Földmûvelésügyi Minisztéri-
um keretében az állami erdõgazdaságok-
kal foglalkoztam. 

Korábban nem így – ahogy egy barátom
fogalmazna „neonfényben” – képzeltem el
a diploma utáni elsõ szakmai éveimet, de
mostanra már hálás vagyok, hogy mégis így
alakult. 2017-ben adódott a lehetõség, hogy
az Egyesületnél az Erdei Vándortábor
Program projektfelelõse legyek. Mivel már
új kihívásokra vágytam, ezért elkezdtem
dolgozni ebben az új munkakörben. Ugyan
már az egyetemi évek óta tagja vagyok az
Egyesületnek, de az igazi „OEE elkötelezõ-
dést” a napi szintû hatékony, értékteremtõ
munka hozta számomra.

Úgy gondolom, hogy a korábbi mi-
nisztériumi és egyesületi évek alatt olyan
kapcsolati tõkére és országos szakmai rá-
látásra tehettem szert, amelyet reménye-
im szerint jelenlegi pozíciómban is ka-
matoztatni tudok az Egyesület és a
szakma javára.

Ugyan nem a szakmai és egyesületi
életúthoz tartozik, de meghatározza az
életemet, hogy két kislány boldog édes-
apja is vagyok!

– A vezetõváltás egy szervezet életében
mindig kisebb-nagyobb megoldandó fe-
ladatokat jelent. Hogyan élted meg ezt az
idõszakot?

– Az elsõ pillanattól törekszem a ve-
zetõváltás zökkenõmentességére, hiszen
nagyon elõremutató az elmúlt évek egye-
sületi tevékenysége. Fontos megemlíte-
nem és egyben megköszönnöm, hogy az
elmúlt években Lomniczi Gergely és
Szentpéteri Sándor is bevont a napi mun-
kába, így nem volt teljesen ismeretlen
számomra a fõtitkári pozíció. Az Erdei
Vándortábor Program szívügyem, így azt
nehezebb megélni, hogy a számos egyéb
kötelesség, új feladatkörök miatt mostan-
tól csak megosztott figyelemmel tudom
szemmel tartani a program mûködését.  

– Az Egyesület tagsági élete, mûködése
és az Egyesület egyre szélesebb körû tár-
sadalmi szerepvállalása kapcsán bizo-
nyára konkrét célokkal pályáztad meg a
fõtitkár tisztséget. Kérlek mutasd be az el-
képzeléseidet!

– Ahogy a kérdésben is megfogalmaz-
tad, én is ezt a két pillért tartom nagyon
fontosnak. Egyrészrõl a tagsági „belsõ”
szakmai életet, másrészrõl az Egyesület
társadalmi szerepevállalását. 

Saját magam példája alapján is mond-
hatom, hogy aki bármilyen szinten is részt
vállal az Egyesület munkájából, az jobban
magáénak érzi azt, felelõsnek érzi magát
érte. Számtalan lehetõséget rejt egy közel
4000 fõs tagságú szervezet, de ez felelõs-
séget is hordoz magában. Ez a felelõsség
persze elsõdlegesen a vezetõ tisztségvise-
lõket érinti, de kiemelten fontosnak tar-
tom, hogy minden tag átérezze, hogy a sa-
ját szintjén mennyi mindent tehet az
Egyesületért, és, hogy ez is egy fajta fele-
lõsségi kérdés. 

Az Erdei Vándortábor Program kapcsán
megtapasztalhattam, hogy egy-egy jó kez-
deményezésre milyen rendkívüli nyitott-
ság van a társadalom részérõl. Egy jó prog-
ramnak kiváló alapot jelent az Egyesület
által biztosított háttér, amely így a társada-
lom felé is kifejezetten segíti az ágazat jó
megítélését. 

A társadalom közvetlen és hatékony
megszólítása érdekében továbbra is nagy
hangsúlyt kell, hogy kapjon az ágazati
kommunikáció. Fontos, hogy erdõ-erdész
vonatkozásban továbbra is dolgozzunk a
pozitív, hiteles kép kialakításán. Program-
jainkat az elmúlt évek tendenciájához ha-
sonlóan évrõl-évre úgy kell bõvítsük,
hogy a magyar társadalom körében „erdõ
témában” az elsõdleges kapcsolódási pont
az Országos Erdészeti Egyesület legyen. 

– Az elkövetkezendõ szûk három éves
ciklusban számos kihívás, feladat elõtt áll
az OEE. Kérlek vázold fel röviden ezeket!

– Úgy gondolom, hogy mindig egy ki-
csit nagyobbat kell álmodni, mint ami re-
álisan megvalósíthatónak tûnik, és akkor
az olyan erõket mozgósíthat meg a tagság
körében, amely záloga lehet Egyesületünk
jövõjének. Az elmúlt esztendõkben olyan
rendezvények, programok – pl. kiemelten
az erdélyi vándorgyûlés – valósulhattak
meg, amelyek jó alapot adnak a közös
egység megteremtéséhez, a jövõbeni –
egyre nagyobb – közös célok eléréséhez. 

Az Országos Erdészeti Egyesület szak-
mánk életének, fejlõdésének is színtere
kell legyen, ehhez a szakosztályok akti-
vizálása elsõdleges. 

Egyesületünk – és az erdészeti ágazat
– jövõje szempontjából kiemelten fontos-
nak tartom a tagság fiatalabb korosztá-
lyának megszólítását, bõvítését, az aktív
egyesületi életbe való bevonásukat, az
egyetemi ifjúság közvetlen – akár szemé-
lyes – megkeresését. A Soproni Egyetem
jelenti a közös alapot szakmai életünk-
ben, ezért elengedhetetlennek tartom a
Soproni Hallgatói Helyi Csoport újjá-
élesztését. 

Célom, hogy minden korosztály számá-
ra büszkeség legyen az Egyesülethez tar-
tozni. A kitûzött célok legyenek közösek,
az elért eredményeket pedig mindenki ma-
gáénak is érezhesse! 

– Hogy látod ennek fényében, milyen
lesz a jövõ Országos Erdészeti Egyesülete? 

– Reményeim szerint néhány megvaló-
sult álommal gazdagabb – itt gondolok
akár a székházra, vagy a Hermes-i Erdész
Idõsotthonra -, valamint éves szinten
visszatérõ hagyományteremtõ programok-
ban gazdag egyesületi élettel, amelyek
mind-mind a magyar erdõket és az erdész
szakmát szolgálják. Mindezt elérve, az
idõsebb kollégák által nyújtott bölcsesség-
gel és a fiatalok adta lendülettel, biztos
pénzügyi alapokkal tekinthetünk elõre.
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